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VERSLAG ACTIE

Opening
De voorzitter opent de vergadering om 13.00 uur en heet de leden welkom bij deze eerste 
videovergadering in de lange historie van Rijnland. Vanwege de daaruit voortvloeiende 
beperkingen is de orde van de vergadering wat anders en licht hij de regels kort toe. 
Deze openbare vergadering wordt live uitgezonden. 
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1. Vaststelling van de agenda
De heer Stolk stelt voor het punt Energietransitie te behandelen voor de kredietaanvraag voor 
Nieuwveen.
De voorzitter stelt vast dat portefeuillehouder en VV daarmee instemmen. 

Mevrouw Boomsma verzoekt om het agendapunt Kernwaarden ter bespreking te agenderen. 

De heer Knapp kondigt aan dat hij een amendement en een motie zal indienen over het 
onderwerp Energietransitie, alsmede een motie vreemd aan de orde van de dag.

De agenda wordt gewijzigd vastgesteld. 
Het onderwerp Energietransitie wordt behandeld voor de punten Keur en uitvoeringsregels 
en Nieuwveen.
Het punt Kernwaarden wordt als laatste onderwerp aan de bespreekpunten toegevoegd.
De motie vreemd aan de orde van de dag wordt na het agendapunt Rondvraag behandeld.

1.a Benoeming commissielid
Mevrouw Stoop deelt mee dat de commissie voor het onderzoek van de geloofsbrieven heeft 
kennisgenomen van de geloofsbrief van de de heer Jesse Blom en die in orde heeft bevonden.
De commissie adviseert commissieleden ervoor te waken naast het commissielidmaatschap 
geen werkzaamheden te verrichten die een mogelijke schijn van belangenverstrengeling 
zullen kunnen oproepen. Dat is een eigen verantwoordelijkheid van ieder commissielid.
De commissie stelt op basis van bovengenoemd onderzoek aan de VV voor de heer Blom uit 
Nieuw-Vennep namens de CDA-fractie te benoemen tot commissielid.

Zonder beraadslaging en zonder stemming benoemt de VV de heer J.T.M. Blom als 
commissielid en namens de CDA-fractie in de commissie Voldoende Water en 
Waterkwaliteit.

De heer J.T.M.  Blom legt de eed af.
De voorzitter feliciteert hem met zijn benoeming en wenst hem veel succes.

1.b Benoeming leden Rekenkamercommissie
De heer voorzitter deelt mee dat wordt voorgesteld om als leden van de 
Rekenkamercommissie te benoemen de heer Patrick Pieters (voorzitter), mevrouw Claudine 
Garama (lid) en de heer Jan Bots (lid).

Zonder beraadslaging en zonder stemming stelt de VV het voorstel vast.

Mevrouw Garama legt de verklaring en belofte af.
De heer Bots legt de verklaring en belofte af.
De heer Pieters legt de verklaring en belofte af.
De voorzitter feliciteert hen met hun benoeming, wenst hun veel succes en vraagt ieder van 
hen om zich kort voor te stellen.

Mevrouw Garama is moeder van een samengesteld gezin en heeft vijf kinderen en 3 
kleinkinderen en de vierde is op komst. Zij heeft acht jaar in de gemeenteraad van de 
gemeente Ridderkerk gezeten en is tien jaar lid geweest van de Rekenkamercommissie van 
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die gemeente. Sinds kort is zij secretaris van de Rekenkamercommissies van Delft en 
Schiedam-Vlaardingen en de positie bij het hoogheemraadschap biedt een uitgelezen kans 
om dezelfde functie in een ander werkveld uit te oefenen. Zij gaat graag aan de slag.

De heer Bots was tot een jaar geleden hoogleraar-directeur van de registercontrollers-
opleiding van Nyenrode. Nu hij met emeritaat is, begeleidt hij als zelfstandige 
deeltijdstudenten bij financieel-economisch afstudeerpraktijkonderzoek. Hij is geboren en 
getogen in Leiden en woont nu in Utrecht. Hij is passief lid van een Waterpartij en zet zich 
graag in voor een job in dienst van de publieke zaak die bij zijn achtergrond en ervaring 
aansluit.

De heer Pieters woont in Rosmalen, is getrouwd en heeft twee zoontjes, die beiden fervente 
schermers zijn. Hij is zelf scheidsrechter voor die sport, op hoog niveau. Hij werkt 25 jaar bij 
Rijkswaterstaat en heeft zich daar, in verschillende rollen, altijd beziggehouden met verken-
ning, planvorming en realisatie van waterwerken. Op dit moment is hij contractmanager voor 
de versterking van de Houtribdijk en seniorcontractmanager voor tunnelrenovaties in Zuid-
Holland. Hij is daarnaast lid en plaatsvervangend voorzitter van de Rekenkamercommissie 
van het Waterschap Brabantse Delta. 
De commissie hecht aan haar onafhankelijke positie, maar wil onderzoeken uitvoeren die van 
nut en toepassing zijn voor de VV. Om dat doel te bereiken streeft de commissie goed 
contact en goede afstemming met de VV na. Binnenkort verschijnt een 'positioning paper' 
waarin de commissie beschrijft op welke wijze zij voorstelt om afstemming en werkwijze 
samen met de VV vorm te geven. Op het moment dat dat document met de VV wordt 
besproken, kan ook stil worden gestaan bij een lijst van onderzoeken die de commissie als 
eerste wil uitvoeren.

De voorzitter wenst de commissie veel succes met het werk.

2. Spreekrecht
Van het spreekrecht wordt geen gebruik gemaakt. 

3.a Overzicht ingekomen stukken
De lijst wordt ongewijzigd vastgesteld.

Mevrouw Stoop vraagt naar aanleiding van het overzicht of het college gevolg geeft aan de 
aanbevelingen van de bezwaarschriftencommissie.
Zij wijst er voorts op dat de bijlagen bij de brief van de Melkveehoudersvakbond niet bij de 
stukken zijn gevoegd. Zij verzoekt dat alsnog te doen. De informatie is nu onvolledig.

De voorzitter deelt mee dat de omissie zal worden verholpen. 
Het college is aan de slag gegaan met de aanbevelingen van de bezwaarschriftencommissie. 
Communicatie aan de voorkant vormt een steeds belangrijker onderdeel van het toezichts- en 
handhavingsbeleid.

3.b Mededelingen
De heer Schols deelt naar aanleiding van de strubbelingen bij de landelijke fractie mee dat de 
twee waterschapsleden van 50PLUS hun termijn tot 2023 gewoon zullen uitdienen. 
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3.b.01 Motierapportage (ter kennisneming)
Van de rapportage is kennis genomen.

4. Hamerstukken
4.a BEKRACHTIGING VOORLOPIGE BESLUITEN VV 25 MAART 2020

4a.6.01 Aanpak zwemwater en blauwalgen 2020 e.v 
Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming stelt de VV het voorstel vast.

4a.6.02 Evaluatie peilbesluit Reeuwijkse Plassen
Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming stelt de VV het voorstel vast.

4a.6.03 Kredietaanvraag oeververdedigingen
Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming stelt de VV het voorstel vast.

4a.6.04 Besluitvorming Uitvoeringsvariant en voorbereidingskrediet AWZI Haarlem 
Waarderpolder; deelbesluiten 1 en 3
Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming stelt de VV het voorstel vast. 

4a.6.05 Voorbereidingskrediet zuiveringstechnische werken 
Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming stelt de VV het voorstel vast.

4a.6.06 Kredietaanvraag Regionale keringen
Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming stelt de VV het voorstel vast.

4a.6.07 Het Waterschapshuis - Concept-begroting 2021 en begrotingswijziging 2020
Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming stelt de VV het voorstel vast.

4a.6.08 Nota vaste activabeleid 2020 
Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming stelt de VV het voorstel vast.

4a.6.09 Vastgoedbeleid
De voorzitter stelt vast dat met de agendaomschrijving wordt gedoeld op de nota 
Verkoopbeleid.
Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming stelt de VV het voorstel vast.

4b. HAMERSTUKKEN VV 13 MEI 2020

4b.05.01a Programmajaarrekening 2019
Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming stelt de VV het voorstel vast.

4b.05.01b Accountantsverslag jaarrekening 2019
Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming stelt de VV het voorstel vast.

4b.05.02 Voorjaarsburap 2020
Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming stelt de VV het voorstel vast.

4b.05.03 GR BSGR zienswijze meerjarenbegroting 2021-2024 en begrotingswijziging 2020
Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming stelt de VV het voorstel vast.
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4b.05.04 GR Slibverwerking concept-begroting 2021
Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming stelt de VV het voorstel vast. 

4b.05.05 GR AQUON - Concept-begroting 2021
Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming stelt de VV het voorstel vast.

4b.05.06 Aanvullend krediet Luchtmenginstallatie Nieuwe Meer
Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming stelt de VV het voorstel vast.

4b.05.07 Krediet KRW synergie
Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming stelt de VV het voorstel vast.

4b.05.08 Kredietaanvraag Regulier Baggeren 2021
Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming stelt de VV het voorstel vast.

4b.05.09 Vaststellen Peilbesluit Gogerpolder
Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming stelt de VV het voorstel vast.

4b.05.
10

Kredietaanvraag poldergemalen 2020
Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming stelt de VV het voorstel vast.

05 BESLUITVORMINGSNOTA'S
05.12 WBP5 Effect- en middelenmonitor 2019

Aangehouden. De monitor wordt in de volgende cyclus eerst in de commissies besproken.

05.13 Besluitvorming Uitvoeringsvariant en voorbereidingskrediet AWZI Haarlem 
Waarderpolder; deelbesluiten 2 en 4
Mevrouw Corbey kan instemmen met het instellen van een klankbordgroep, maar niet in het 
toekennen van bevoegdheden aan de klankbordgroep. Onder punt 2 leest zij 'de klankbord-
groep besluit over de wensen en eisen van de technologie', maar dat is een taak van 
commissies en de VV. 
In de planning staat dat vandaag wordt beslist over het bod in de RES – in het voorliggende 
besluit staat daar niets over – en dat de VV in het najaar van 2020 kennisneemt van de 
aanbestedingseisen, wensen en van de technologie. Zij is van mening dat de VV over de 
eerste twee zaken dient te besluiten. In de bestuurlijke kalender staat ook dat in 2021 wordt 
besloten over de energiemaatregelen, maar dat onderdeel dient haars inziens nu al te worden 
meegenomen.

De heer Van der Plas heeft eerder goede ervaringen opgedaan met een klankbordgroep. Hij 
is het ermee eens dat de uitkomsten in de VV moeten worden besproken, maar dat staat zijns 
inziens ook in de nota.

De heer Knapp herinnert eraan dat de portefeuillehouder in de commissie is gevraagd om 
wat duiding te geven over de inrichting van de klankbordgroep. Het voorstel om die nu in te 
stellen, komt daarom wat snel. Wellicht is het verstandig om dit voorstel terug te trekken en 
nader uit te werken. In de commissie is ook breed gemeld dat men goed aangehaakt wil zijn 
bij de keus in techniek.

De heer De Mooij sluit zich aan bij de inbreng van de vorige sprekers. De keus voor de 
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techniek hoort niet bij de klankbordgroep te liggen en ook niet bij de VV. Er kunnen opties 
worden geselecteerd, maar degenen die met de techniek moeten werken, dienen het besluit te 
nemen.

Mevrouw Fierens deelt mee dat een en ander conform planning verloopt.
Een klankbordgroep werkt alleen als daar gedeelde behoefte aan is. Het kan niet zo zijn dat 
die bevoegdheden overneemt of dat die zich ergens aan moet committeren. Het werken in de 
klankbordgroep is niet bedoeld als vervanging van de route via commissie en VV, want alle 
besluitvorming blijft via die lijn lopen. 
Er is veel over de instelling van de klankbordgroep gecommuniceerd en, alles gehoord 
hebbende, stelt zij voor die op dit moment niet in te stellen. Dat kan altijd nog gebeuren als 
over een paar maanden mocht blijken dat daar toch behoefte aan bestaat.
Om de VV goed te informeren zullen werkbezoeken en informatiebijeenkomsten worden 
georganiseerd en zal een nieuwsbrief worden uitgebracht. Verder is er ruimte voor het 
formele gesprek in commissievergaderingen.
De aanbesteding wordt normaliter opgezet door de organisatie, waarbij vooral terzake 
deskundige medewerkers inbreng leveren. Vanwege de omvang van het project is besloten 
die op te schalen naar het college. Over de aanbesteding, waarin de uiteindelijke keus in 
techniek wordt bepaald, besluit het college en de VV controleert dat besluit.
Het uiten van wensen en gedachten en het meegeven van kaders in commissieverband is 
altijd mogelijk.

De voorzitter vraagt of het voorstel om besluitpunt 4 te schrappen voldoende wordt 
gesteund.

Het bevreemdt de heer Van der Plas dat de portefeuillehouder ter vergadering voorstelt dit 
besluit in te trekken. Er zijn wat kanttekeningen geplaatst over bevoegdheden, maar er is niet 
gezegd dat men er tegen is. Hij heeft deelgenomen aan de klankbordgroep Nieuwe 
Driemanspolderen dat was leerzaam. Hij ontvangt graag een nadere uitleg.

De heer De Mooij sluit zich bij deze opmerking aan. Een klankbordgroep instellen is prima, 
mits duidelijk is wat de bevoegdheden ervan zijn.

De heer Van Dijk suggereert de leden van de betreffende commissie te beschouwen als 
klankbordgroep. 

De voorzitter ziet dat als portee van het laatste voorstel van de portefeuillehouder: 
gebruikmaken van de reguliere kanalen.

De heer Revet wil aan de organisatie vragen of die prijs stelt op een klankbordgroep.

De heer Knapp herinnert er nogmaals aan dat men in de commissie niet afwijzend stond 
tegenover het instellen van een klankbordgroep maar dat men vragen had over de 
bevoegdheden en de verhouding tot de reguliere besluitvorming. Daar is weinig duidelijkheid 
over geboden en daarom ondersteunt hij het voorstel om dit besluitpunt vooralsnog terug te 
trekken.

Mevrouw Dewkalie deelt mee dat haar fractie de inbreng van mevrouw Corbey steunt en, in 
lijn daarmee, het voorstel tot intrekking van dit besluit.



HOOGHEEMRAADSCHAP VAN RIJNLAND BESPREKINGSVERSLAG

Blad 7 van 24

7

VERSLAG ACTIE

De heer Blijleven deelt mee dat zijn fractie zich aansluit bij de inbreng van de heer Knapp en 
het voorstel van de portefeuillehouder tot vooruitschuiven van het besluit.

De heer Schols sluit zich daarbij aan.

Mevrouw Corbey sluit zich aan bij het voorstel van de portefeuillehouder. Zij herinnert 
eraan dat zij ook opmerkingen heeft geplaatst over de bestuurlijke kalender.

Mevrouw Boomsma heeft een leerrijke ervaring opgedaan als lid van een klankbordgroep. 
Ook daarbinnen werd de discussie over bevoegdheden gevoerd; zij verwacht dat die steeds 
terugkomt, maar dat hoeft, mits men daar helder over is, de instelling niet in de weg te staan.
Anderzijds kan zij zich op dit moment vinden in het voorstel van de portefeuillehouder.

De voorzitter stelt vast dat de besluitvorming over punt 4 is afgerond.

Mevrouw Corbey heeft erop gewezen dat op de bestuurlijke kalender staat dat het college in 
het najaar van 2020 besluit over aanbestedingseisen, wensen en technologie en dat de VV 
daar kennis van neemt. Zij is van mening dat de VV over de wensen en eisen dient te 
besluiten. Zij is het ermee eens dat het vervolgens de taak van het college is om die in 
aanbestedingseisen te vertalen en dat de VV zich daar beter niet mee kan bemoeien.
In de bestuurlijke kalender staat verder dat in 2021 wordt besloten over de energie-
maatregelen: zij is van mening dat dat een wezenlijk onderdeel is van het wensen- en 
eisenpakket dat al in 2020 moet worden vastgesteld. 

Mevrouw Fierens stelt voor in de komende commissievergadering de wensen en eisen voor 
de aanbesteding te bespreken en die aan het college mee te geven. Dat neemt in het najaar het 
besluit, niet de VV, juist om scheiding aan te brengen tussen wie aanbesteedt en wie 
controleert. Vanaf het begin zijn in de planning de punten duurzaamheid, energie, 
medicijnrestenverwijdering meegenomen. Op de kalender zijn daarvoor bepaalde 
beslismomenten opgenomen. 
Volgende week wordt over de RES-sen gesproken en dat heeft meteen effect op Haarlem 
Waarderpolder. De L-slibtorens worden gerestaureerd en er wordt biogas geproduceerd.
Mogelijk wekt de tekst een andere suggestie, maar die is opgesteld in de wetenschap dat niet 
de klankbordgroep maar de VV doorslaggevend is. D&H besluit uiteindelijk over de eisen 
van de technologie, vanwege de scheiding der rollen.

De voorzitter leest in besluit 2 dat de techniekkeus het resultaat zal zijn van de aanbesteding. 
In de beantwoording van eerder  gestelde technische vragen is een marktconsultatie 
genoemd, waaruit volgt dat er een vaste aanbestedingsprocedure is.

De heer Schols heeft de indruk dat de discussie zich herhaalt. Als nu wordt vastgelegd dat de 
klankbordgroep een adviserende rol heeft, is het probleem volgens hem opgelost.

De voorzitter heeft zojuist besluit 2 aan de orde gesteld. Dat de techniekkeus het resultaat 
zal zijn van de aanbesteding in lijn met de beantwoording van de technische vragen en blijft 
binnen de kaders. De aanbesteding, in de vorm van een marktconsultatie, is gestart en daar 
wordt op voortgegaan. De discussie die nu plaatsvindt over de posities van D&H en VV moet 
zijns inziens in dat kader worden gezien.
De heer Knapp kan zich vinden in deze samenvatting. De commissie kon zich vinden in 
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besluitpunt 2; wel stelde zij voor om de VV aan het begin in de gelegenheid te stellen om een 
aantal eisen en wensen mee te geven en is de wens uitgesproken dat dat proces continu in 
dialoogvorm kan worden voortgezet. Als de portefeuillehouder terzake een toezegging doet, 
verwacht hij dat een grote meerderheid van de VV akkoord kan gaan.

De heer J. de Vries begrijpt uit punt 2 dat de markt, door middel van de prijs, de techniek 
bepaalt. De juiste route is dan om vooraf scherpe kaders vast te leggen, om op die wijze de 
richting van die techniek vast te leggen.

De heer Schols kan de discussie niet goed volgen. De vaste procedure is dat D&H een 
voorstel doet en de VV daar al dan niet mee instemt.

De voorzitter licht toe dat in besluit 2 een andere beslisprocedure wordt voorgesteld; 
daarnaast speelt nog een discussie over rollen en verantwoordelijkheden van D&H en VV.
De heer Knapp deed zojuist een poging om die bij elkaar te brengen: de besluitvorming over 
de aanbesteding blijft bij D&H, maar die betrekt de VV daar actief bij. Hij vraagt of men 
zich daarin kan vinden.
Hij maakt uit de reactie op dat mevrouw Corbey dat doet.

Mevrouw Fierens kan zich in deze samenvatting vinden. Zij hoopt en verwacht dat de 
fracties de kans grijpen om stevige input te leveren. De verantwoordelijkheid voor de 
aanbesteding ligt bij D&H en de techniekkeus is aan de markt. De heer J. de Vries merkt 
terecht op dat het aan Rijnland is om vooraf scherpe kaders te stellen.

De voorzitter stelt vast dat besluitpunt 2 niet wordt gewijzigd. Het college zal actief met de 
VV overleggen over de voorwaarden in de aanbesteding. De formele besluitvorming ligt bij 
D&H.

De VV stemt unaniem in met het voorstel om besluitpunt 2 vast te stellen en besluitpunt 4 te 
laten vervallen. 

De heer Van der Plas deelt desgevraagd mee dat hij voor het voorstel van het college heeft 
gestemd omdat hij heeft laten meewegen dat het instellen van een klankbordgroep niet per se 
noodzakelijk is. Hij heeft overigens geen antwoord ontvangen op zijn vraag waarom de 
portefeuillehouder zo abrupt besloot dit voorstel te laten vervallen.

De voorzitter merkt op dat de beraadslaging is afgerond en dat betrokkenen dit punt 
desgewenst buiten de vergadering kunnen bespreken.

05.16 Energietransitie
De heer Knapp deelt mee dat zijn fractie akkoord gaat met de besluitpunten 1 en 2. Hij dient 
een amendement en een motie in over de besluitpunten 3 en 4. 
Hij merkt op dat het doorlopen BOB-traject vooral in het teken heeft gestaan van de kansen 
van aquathermie. De VV staat daar positief tegenover. Welke rol Rijnland daarin kan spelen 
dient nog nader te worden ingevuld. In de motie roept zijn fractie het college op om met een 
plan van aanpak te komen.

Motie Aquathermie
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Constaterende dat:
 Energieneutraliteit in 2025 en goede maar ambitieuze doelstelling is;
 Dit hoofdzakelijk wordt bereikt met energie-efficiëntie en energieopwekking uit zonnevelden, uitwindenergie 

en met de productie van biogas;
 De beeldvormende vergadering dd. …. voornamelijk in het teken heeft gestaan van een beschouwing van het 

thema Aquathermie op hoofdlijnen;
 Aquathermie momenteel een minder ver ontwikkelde technologie is;
 Het college van D&H, c.q. de portefeuillehouder de VV heeft medegedeeld dat de belangstelling van 

medeoverheden en private organisaties in Aquathermie en samenwerking met Rijnland op dat gebied groot 
is;

Overwegende dat:
- Bestuurlijke focus en een concreet plan van aanpak (proces) noodzakelijk zijn om met Aquathermie aan de 

slag te gaan;
- Dit tezamen met de bovenstaande constateringen meebrengt dat een concretere uitwerking van de 

mogelijkheden van Aquathermie voor Rijnland gewenst is, waarin onder andere ook de rol van Rijnland zelf 
en eventuele samenwerkingspartners nader wordt onderzocht met de daarbij horende juridische, bestuurlijke 
(relatie tot bestuurlijke agenda en coalitieakkoord) en financiële consequenties;

- In deze uitwerkingen eveneens de consequenties voor de ecologie, biodiversiteit, waterkwaliteit en andere 
met de kerntaken van Rijnland verband houdende aspecten uitgewerkt dienen te worden;

- De Verenigde Vergadering hier structureel in meegenomen wenst te worden en ook in staat gesteld wil 
worden om vanuit haar kaderstellende rol randvoorwaarden mee te geven en voor de te varen koers 
bepalende beslissingen te nemen;

Verzoekt het college:
- Aan de Verenigde Vergadering een concrete startnotie met scenario’s voor te leggen waarin bovenstaande 

elementen een plek hebben gekregen voorzien van voldoende context;
- De VV vandaaruit in staat te stellen kaders mee te geven en koersbepalende beslissingen te nemen;
- De verenigde vergadering structureel te informeren over de voortgang en wanneer daartoe aanleiding 

bestaat de VV in staat te stellen (hernieuwde) kaders mee te geven.

En gaat over tot de orde van de dag.

w.g.,
Bas Knapp, VVD
Dorette Corbey, PvdA
Sita Dewkalie, Water Natuurlijk
Joke Stoop, Natuurterreinen
Niek van der Plas, CU-SGP

Hij licht toe dat het doel van het amendement is om te verkennen op welke wijze Rijnland 
vanuit haar watergerelateerde taken actief kan bijdragen aan de energietransitie in de regio. 
Die opdracht is mede ingegeven door de vaststelling dat de toezegging uit 2018 dat een 
maatregelenpakket over de beleidssporen op dat gebied zou worden aangeboden, nog niet is 
nagekomen. De VV heeft daar bepaalde kaders voor meegegeven.

Amendement Aquathermie

De Verenigde Vergadering van het Hoogheemraadschap van Rijnland, in vergadering bijeen op woensdag 13 mei 
2020,

Constaterende dat:
 Energieneutraliteit in 2025 en goede en ambitieuze doelstelling is;
 Dit hoofdzakelijk wordt bereikt met energiebesparing en energieopwekking uit zonnevelden, uitwindenergie 

en met de productie van biogas;
 De beeldvormende vergadering dd. …. Voornamelijk in het teken heeft gestaan van een beschouwing van het 

thema Aquathermie op hoofdlijnen;
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 De toepassing van aquathermie momenteel nog ruimte voor verdere ontwikkeling biedt;
 Het college van D&H, c.q. de portefeuillehouder de VV heeft medegedeeld dat de belangstelling van mede-

overheden en private organisaties in Aquathermie en samenwerking met Rijnland op dat gebied groot is;
Overwegende dat:
- Bestuurlijke focus en een concreet plan van aanpak (proces) noodzakelijk zijn om met Aquathermie aan de 

slag te gaan, waarbij de integraliteit met het energie thema geborgd dient te blijven en dus ook alternatieven 
dienen te worden benoemd;

- Dit tezamen met de bovenstaande constateringen meebrengt dat een concretere uitwerking van de 
mogelijkheden van Aquathermie voor Rijnland gewenst is, waarin onder andere ook de rol van Rijnland zelf 
en eventuele samenwerkingspartners nader wordt onderzocht met de daarbij horende juridische, bestuurlijke 
(relatie tot bestuurlijke agenda en coalitieakkoord) en financiële consequenties;

- In deze uitwerkingen eveneens de consequenties voor de ecologie, biodiversiteit, waterkwaliteit, recreatie en 
andere met de kerntaken van Rijnland verband houdende aspecten uitgewerkt dienen te worden;

- De Verenigde Vergadering hier structureel in meegenomen wenst te worden en ook in staat gesteld wil 
worden om vanuit haar kaderstellende rol randvoorwaarden mee te geven en voor de te varen koers 
bepalende beslissingen te nemen;

Amendeert:
Besluitpunt 3. 
'daarnaast vanuit onze water gerelateerde taken ook actief bij te dragen aan de energietransitie in de regio' 

   in

'daarnaast te verkennen op welke wijzen Rijnland vanuit onze watergerelateerde taken actief bij zal dragen aan 
de energietransitie in de regio'

en Besluitpunt 4 
'de rol die Rijnland hierin kiest is maatwerk. Dit wordt per project bepaald door het dagelijks bestuur, zolang dit 
binnen hun (financiële) kaders valt. Het besluit om een ondernemende rol te spelen in een project wordt altijd aan 
de verenigde vergadering voorgelegd'

   in 

'de rol die Rijnland hierin kiest is maatwerk. Dit wordt per project bepaald door het dagelijks bestuur op basis 
van door de VV meegegeven kaders. Het besluit om een ondernemende rol te spelen in een project wordt altijd 
aan de verenigde vergadering voorgelegd'

w.g.,
Bas Knapp, VVD
Dorette Corbey, PvdA
Sita Dewkalie, Water Natuurlijk
Joke Stoop, Natuurterreinen
Judith Boomsma, PvdD
Niek van der Plas, CU-SGP

Spreker weet dat de PvdA een motie zal indienen over energieneutraliteit. Zijn fractie heeft 
die medeondertekend, omdat het van belang is bij te houden hoever Rijnland is gevorderd in 
het streven om in 2025 energieneutraliteit te bereiken, na te gaan welke keuzemogelijkheden 
er zijn en bij concrete aanvragen de positie daarvan in het geheel te kunnen bepalen.

Mevrouw Willemse deelt mee dat haar fractie akkoord gaat met het collegevoorstel. Haar 
fractie steunt de inhoud van de zojuist ingediende motie, maar acht stemming daarover aan 
de vroege kant. Kost het Rijnland in deze tijden niet te veel tijd, energie en geld om aan dit 
verzoek te voldoen?

Mevrouw Corbey ondersteunt de inzet van het college om met deze doelstelling aan de slag 
te gaan. De PvdA-motie ondersteunt dat beleid. Het is van belang om de VV mee te nemen in 
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opties en alternatieven. Daarvoor is het noodzakelijk om een overzicht te hebben van de 
mogelijkheden, op verschillende terreinen, om niet steeds opnieuw per casus afwegingen te 
hoeven maken. In 2018 is ook de toezegging gedaan dat een dergelijk maatregelenpakket zou 
worden aangeboden. Als daar een afwegingskader aan wordt toegevoegd, kan D&H de 
noodzakelijke vaart maken in het maken van specifieke keuzes – waarbij het de VV op de 
hoogte houdt van de voortgang.

Motie energieneutraliteit

De VV constateert dat: 
• De klimaatdoelstelling van Parijs en de SDG’s (met name nummers 7 en 13) in de klimaatdoelen van de
                Rijksoverheid vastgelegd zijn. De Nederlandse doelen zijn  uitgewerkt in het klimaatakkoord en krijgen 
                verder vorm in de Regionale Energie  Strategieen (RES). Rijnland levert een bijdrage aan meerdere 
                RESsen. 
• Energieneutraliteit in 2025 voor Rijnland een goed en zeer uitdagend doel is, dat bereikt kan worden 
                met meer energiebesparing en met inzet op zon, wind, biogas, en voor een klein deel met thermische 
                energie uit water.
• In het besluit Energieneutraal Rijnland uit 2018 (18.007730) verkenningen en een
                maatregelenpakket worden aangekondigd, maar dat deze in de VV niet geagendeerd zijn. 
• Energieneutraliteit aanzienlijke investeringen vraagt, waarbij de terugverdientijd van belang is, maar 
               ook de kosten en baten in termen van innovatie, biodiversiteit of  waterkwaliteit, en dat er keuzes zijn te
               maken. 
• De rol van Rijnland nog onduidelijk is indien de situatie ontstaat dat Rijnland meer  energie opwekt dan
                het eigen verbruik. 
• In het recente BOB-traject is veel aandacht besteed aan TEA en TEO en de mogelijke rol van Rijnland 
               hierbij, maar minder aan keuzes rondom energiebesparing, zon,  wind en biogas.
De VV overweegt dat: 
• Keuzes door de VV het meest effectief gemaakt kunnen worden op basis van een  voorgesteld 
               maatregelenpakket inclusief een afwegingskader dat inzicht geeft in:

o Verschillende scenario’s en mogelijkheden om het doel te bereiken
o Kosten en baten van de verschillende projecten
o Alternatieve opties voor de voorgestelde locaties
o Inpasbaarheid in netwerken en (on)mogelijkheden voor opslag van energie
o Inpasbaarheid in de eigen doelstellingen rondom waterbeheer

• Een vastgesteld maatregelenpakket het college de ruimte geeft voortvarend met de uitvoering aan de 
               slag te gaan. 
Verzoekt het college het college om: 
• Te komen met een maatregelenpakket - inclusief een afwegingskader of beslisboom-  dat inzicht geeft in
                wijzen waarop de doelstelling ‘Energie neutraal in 2025’ bereikt kunnen worden met energiebesparing,
                biogas, zon, wind en thermische energie uit afvalwater met:

o Een kader voor energiebesparing en verkenning van mogelijkheden voor opslag
o Een kader voor de locatie van biogas, zon, wind en thermische energie uit afvalwater met 

                               daarbij de bijdrage aan de verschillende RESsen
o Een indicatie van de kosten per locatie, rekening houdend met subsidiemogelijkheden en 

                               teruglevering aan netwerken.
o Een indicatie van additionele voor – en/of nadelen per locatie. 
o Een overzicht van (beoogde) samenwerkingspartners
o Een indicatie van de risico’s.

• Periodiek te rapporteren over de voortgang in de buraps. 
• Als het maatregelenpakket is vastgesteld en er dus zicht is op de wijze waarop het  doel
                energieneutraliteit bereikt kan worden, een discussie met de VV te voeren of en  onder welke 
                voorwaarden Rijnland netto energieleverancier kan of wil worden.  

Getekend door: 
Dorette Corbey, PvdA
Sita Dewkali, Water Natuurlijk
Bas Knapp, VVD
Judith Boomsma, PvdD
Joke Stoop, Natuurterreinen
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Niek van der Plas, CU-SGP

Mevrouw Dewkalie ziet dat dit een complex dossier is, wat betreft opgave en inhoud. 
Het voorstel van Water Natuurlijk in de commissievergadering om een waterbedrijf op te 
richten, wekte interesse bij andere fracties en de portefeuillehouder. Dat bedrijf heeft dan de 
opdracht om energie aan het watersysteem te onttrekken en aan derden te leveren. Het 
waterschap zou daarop invloed kunnen uitoefenen via een commissariaat of directie. Zij 
roept de andere fracties en het college op om haar fractie bij te staan bij het uitwerken van 
deze opzet.
Haar fractie heeft beide moties en het amendement medeondertekend. Het doel van haar 
fractie is om overzicht te houden, kaders mee te geven en te sturen.

De heer De Mooij zegt dat het vastgelegde streven naar energieneutraliteit in 2025 een goed 
en uitdagend doel is. De CDA-fractie steunt het voorliggende besluit om daarbij in te zetten 
op een mix van zon, wind, aquathermie en biogas. De bespreking in de commissie van de 
kosten en baten hebben geleid tot het indienen van twee moties en een amendement. Het 
CDA steunt ze alle drie. Zijn fractie schaart zich achter de oproep van A&B.

De heer Schols acht het doel van energiebesparing nobel. Er zijn echter nieuwe inzichten 
ontstaan. Soms is er geen wind en geen zon en dan zou op dat moment niet aan de vraag naar 
energie kunnen worden voldaan, dus moet er een centrale blijven bijstoken en dat staat het 
halen van de doelstelling in de weg.
Aquathermie staat nog in de kinderschoenen. Zijn fractie heeft twijfels bij de opzet en zal die 
niet steunen.

De heer Van der Plas deelt mee dat de ChristenUnie-SGP het plan steunt. Zijn fractie is in 
voor innovaties en ziet Blue Energy als een andere kans. De terugverdientijd hoeft wat zijn 
fractie betreft niet vijf jaar te zijn; innovatie mag geld kosten en het mag een keer misgaan.
Het zou nobel zijn als Rijnland zelfstandig energieneutraal is, wat dan betekent dat de 
opbrengst van HVC niet wordt meegerekend.
Zijn fractie steunt beide moties en het amendement.

Mevrouw Boomsma heeft bewondering voor de inzet van het college in deze mega-operatie. 
Alle mogelijkheden moeten worden benut om de doelstelling te halen, die weer in dienst 
staat van het kerndoel van het waterschap: droge voeten en schoon water. Rijnland heeft een 
eigen doel, maar steunt ook de partners in de regio bij het halen van hun doelen. Een gedegen 
voorbereiding is van cruciaal belang en daarom steunt zij de motie van de PvdA.
Voor aquathermie geldt min of meer hetzelfde. Er wordt veel van Rijnland verwacht. Het 
organisatienetwerk heeft een overzicht opgesteld van bestaande initiatieven. Zij hoopt dat de 
motie leidt tot een goed overzicht, zodat Rijnland op basis daarvan efficiënt en effectief kan 
handelen. Zij steunt het voorstel om HVC buiten de energieadministratie te houden.

De heer Van Geest merkt op dat de voorbereiding van moties en amendementen grotendeels 
binnen de VV en buiten het zicht van D&H heeft plaatsgevonden. Het is voor het eerst dat hij 
dat binnen het waterschap heeft meegemaakt. De VV heeft door die werkwijze de voor- en 
nadelen goed kunnen delen. De AWP steunt het amendement en de twee moties. Zijn fractie 
streeft daarbij vooral concentratie op de duurzaamheid na. De organisatie dient zich 
voortdurend bewust te zijn van hoeveel energie er wordt gebruikt en wat daarin bespaard kan 
worden.
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Een heel ander punt is het exploiteren van energie. Hij kan zich erin vinden als dat gebeurt 
voor eigen gebruik, maar Rijnland dient geen netto-exporteur van energie te worden ten 
behoeve van financieel gewin. Hij waarschuwt ervoor dat dat slecht kan uitpakken.
Het gaat ook zijn fractie te ver om de prestatie van HVC in die van Rijnland mee te nemen.
Zijn fractie zal alle voorstellen afwegen tegen het kerndoel van Rijnland.

Mevrouw Stoop deelt mee dat Natuurterreinen het doel steunt. Zij steunt de moties en het 
amendement omdat die tot doel hebben om de VV een beleidsmatige rol te geven. Zo spelen 
rond aquathermie principiële punten als ecologische en recreatieve kaders, juridische 
aspecten en de keus in positionering van Rijnland.

Mevrouw Fierens bedankt de VV voor de waardering en de bijdragen. Zij betreurt dat VV en 
D&H door omstandigheden weinig tijd hadden om het gesprek over dit onderwerp te voeren. 
College en organisatie willen nu zo snel mogelijk aan de slag. Rijnland wil meer doen dan 
alleen het eigen gebruik op orde brengen, want het schap wil ook de ontwikkeling in de regio 
steunen. 
Er is wat verwarring over het maatregelenpakket uit 2018. Dat bestond uiteindelijk uit een 
tabel met een financiële doorrekening en die doorrekening is uiteindelijk vertaald in het MJP. 
Tevens is afgesproken dat de verkenning zou starten, en die is uitgevoerd. Naderhand zijn de 
RES-sen toegevoegd en op dat geheel is de BOB van een paar maanden geleden gebaseerd. 
Door dat proces was er mogelijk meer aandacht voor aquathermie dan voor 'zon en wind', 
maar ook naar de mogelijkheden daarvan dient zorgvuldig te worden gekeken. Aquathermie 
is in het coalitieoverleg benoemd als belangrijk uit te werken thema.
De motie energietransitie ondersteunt het werk van college en organisatie. De inventarisatie 
van toepassing van wind, zon en biogas – Haarlem Waarderpolder kan wat betreft biogas 
aanzienlijk bijdragen – is al redelijk ver gevorderd en Rijnland zit volop in de vele 
mogelijkheden die zich aandienen op het gebied van aquathermie. De motie vraagt meer, en 
om kaders en uitgangspunten. Het college kan op veel maar niet op alle punten snel een 
reactie verzorgen. Kort en bondig inzicht in kaders en mogelijkheden bieden is wel mogelijk; 
meer doen kost veel tijd van de organisatie. Zij neemt de motie graag over omdat die aansluit 
op en ondersteunt wat op dit moment wordt voorbereid.

De heer Knapp begrijpt niet goed waarom de portefeuillehouder enerzijds meedeelt graag 
met dit thema aan de slag te willen en anderzijds over beperkingen spreekt. Het opstellen van 
een startnotitie, waar het opiniërende deel van de BOB op kan worden gebaseerd, is 
onvermijdelijk om met de VV richtingen en randvoorwaarden vast te leggen als stap naar 
besluitvorming. Tot dusver heeft alleen de B van beeldvorming plaatsgevonden, en dan nog 
specifiek gericht op aquathermie. Waar zit de beschreven complexiteit en het extra werk in?

Mevrouw Fierens licht toe dat het besluit nu voorligt. Als de VV dat neemt, gaat het college 
aan de slag. Het bereidt op dit moment een plan van aanpak voor en zij stelde vast dat 
sommige elementen in de motie nieuw en complexer zijn dan waar op dit moment aan wordt 
gewerkt. Dat plan van aanpak zal aan de VV worden aangeboden en de VV kan dan 
richtinggeven aan het transitieproces. Incorporeren van alle punten in de motie, bijvoorbeeld 
die over de energieopslag, heeft tot gevolg dat meer tijd nodig is om dat plan van aanpak op 
te stellen, en daar zit haar zorg.

Mevrouw Dewkalie vraagt wat dan precies extra tijd kost. De discussie met de VV zal gaan 
over de kaders en een plan van aanpak is net weer een stap verder, want dat wordt op grond 
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van die kaders opgesteld. Het college zal kaders hebben vastgelegd om het plan van aanpak 
op te kunnen stellen, en over die kaders wil de VV spreken.
Mevrouw Fierens noemt opslag van energie als voorbeeld van een punt dat wel in de motie 
wordt genoemd maar waar de organisatie zich nog niet mee bezighoudt. 
Een tweede aandachtspunt is de vraag welke rol Rijnland kan spelen: is die uitsluitend 
faciliterend, wordt er een waterbedrijf opgezet, gaat Rijnland zelf exploiteren? Het gesprek 
daarover moet nog worden gevoerd, aan de hand van ideeën en ervaringen en met aandacht 
voor juridische en financiële gevolgen. Er wordt een gespreksnota voor de VV opgesteld. Er 
zal vaak sprake zijn van plaatselijk maatwerk bij specifieke projecten. De meningen binnen 
de VV over de rol die Rijnland op zich zou moeten nemen, zijn verdeeld.
Rijnland beschikt over voldoende maar niet over ruime mogelijkheden op eigen terrein om 
de doelstelling in 2025 te kunnen halen. Daarbij moet worden bedacht dat allerlei 
belemmeringen snelle realisatie in de weg staan. Alle mogelijkheden moeten daarom worden 
benut.
Aquathermie staat niet volledig in de kinderschoenen. Het gebruik van warmtepompen is een 
beproefde techniek, nieuw is de toepassing op grotere schaal. Het waterschap is een 
belangrijke speler omdat dat warmte kan leveren. Een andere regionale warmteleverancier is 
Rotterdam. In het plassengebied, waar Rotterdam geen warmte zal leveren, kan aquathermie 
goed worden ingezet.

De heer Van Geest heeft er bezwaar tegen dat energie wordt gestoken in mogelijke 
toepassing van technieken voordat daarover besluitvorming in de VV heeft plaatsgevonden.

Mevrouw Fierens komt om die reden terug bij de VV. In de commissie is een uitgebreide 
presentatie verzorgd over de pilot Valkenburg. Rijnland kan op die locatie een grote bijdrage 
leveren aan het klimaatadaptief ontwikkelen van een wijk. Bij nieuwe ontwikkelingen gaat 
het ook om al werkende leren. Zij citeert met instemming de heer Van der Plas, die namens 
zijn fractie meldde dat innovatie geld mag kosten en het een keer mag misgaan.
De verdeling tussen zon en wind moet ongeveer 50/50 zijn om in alle seizoenen en op alle 
uren van de dag over energie te beschikken. 

De voorzitter stelt vast dat de motie over energieneutraliteit betrekking heeft op de besluiten 
1 en 2. Het amendement en de andere motie hebben betrekking op de besluiten 3 en 4.

Desgevraagd bevestigt mevrouw Fierens dat zij de motie over energieneutraliteit overneemt.
Van de andere twee documenten heeft zij nog geen kennis kunnen nemen.

De voorzitter vraagt haar dat te doen en aansluitend op amendement en motie te reageren.

Mevrouw Fierens beschouwt amendement en motie als in lijn met de huidige aanpak om de 
energietransitie in dialoog vorm te geven. 

De voorzitter stelt vast dat het accepteren van amendement en moties ertoe leidt dat twee 
kaderstellende documenten worden opgesteld. Hij vraagt de fracties om in tweede termijn 
eerst hun standpunt over de besluitpunten 1 en 2 en de motie over energieneutraliteit te geven 
en vervolgens hun standpunt over de besluiten 3 en 4, het amendement en de andere motie. 

De heer Knapp bevestigt dat amendement en motie zijn bedoeld als stimulans van het 
college om de samenwerking tussen college en VV te borgen. Zijn fractie heeft er begrip 
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voor dat dat in de huidige omstandigheden moeilijker is en heeft daarom ook geen termijnen 
opgenomen.
Mevrouw Willemse steunt de besluitpunten 1 en 2. Als extra kwestie voor wat betreft de 
aquathermie noemt zij de vraag wie de eigenaar is van het water. Sommige gemeenten 
noemen zichzelf eigenaar.
De standpunten over de moties en dergelijke heeft zij reeds verwoord. Verandert de motie 
iets aan de zienswijze op de RES?

Mevrouw Corbey is tevreden dat het college het amendement en de moties overneemt. 
Energieopslag is in de motie alleen genoemd omdat dat een actueel punt is en water daar 
mogelijk voor kan worden gebruikt; wat haar fractie betreft, vat de portefeuillehouder die 
opmerking niet op als een zware extra opdracht.

Mevrouw Dewkalie is tevreden dat het college het amendement en de moties overneemt. 
Haar fractie gaat het gesprek over de kaders graag aan.

De heer De Mooij deelt mee dat het CDA de besluitpunten, het amendement en de moties 
steunt.

De heer Schols deelt mee dat 50PLUS van mening is dat besluiten 1 en 2, waar miljoenen in 
worden gestopt, niet haalbaar zijn. 
Het opslaan van energie is ook nog niet ver genoeg gevorderd. Het antwoord van de 
portefeuillehouder sloot niet aan op zijn vraag. Een 50/50-verdeling in zon en wind lost het 
probleem niet op dat er geen energie wordt opgewekt als beide niet aanwezig zijn.
Hij zal tegen de besluiten stemmen. De heer Revet wil de besluiten steunen, maar niet tegen 
elke prijs.

De heer Van der Plas steunt de besluitpunten, amendement en moties.
Hij ontvangt nog graag een reactie op zijn verzoek om de prestatie van HVC niet mee te 
nemen in de berekening van de energieneutraliteit van Rijnland.

Mevrouw Boomsma deelt mee dat de PvdD amendement en beide moties steunt. Deze 
documenten moeten worden gezien als steun voor de ingezette lijn van het college.
Zij vraagt de portefeuillehouder om het aan de VV te melden als dit dossier zo zwaar wordt 
dat het te veel van de organisatie vergt.

De heer Van Geest vraagt om stemming over amendement en moties, ook al neemt het 
college die over. Het amendement bevat elementen die niet vanzelfsprekend zijn en regelt 
een grotere rol van de VV dan de portefeuillehouder tot dusver heeft geformuleerd.
Als wordt gekozen voor een andere rol van HVC, dient dat goed in de besluitvorming te 
worden vastgelegd.

De voorzitter deelt mee dat amendementen en moties altijd in stemming komen.

Mevrouw Stoop heeft geen opmerkingen over de eerste drie besluitpunten. Bij maatwerk 
(besluitpunt 4) bestaat altijd het risico dat Rijnland een precedent schept. Zij vraagt de 
discussie daarover snel aan de orde te stellen.

Mevrouw Fierens antwoordt dat water van niemand is. Het waterschap is bronhouder: als er 
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wat met water moet gebeuren, verleent dat vergunningen. Als iemand het water exploiteert, 
bijvoorbeeld in het geval van aquathermie, ligt daar het eigenaarschap en de verantwoorde-
lijkheid. De ingediende zienswijze over de RES dekt de huidige lading, maar zou naar 
aanleiding van deze beraadslaging kunnen worden aangevuld. 
Zij dankt mevrouw Corbey voor de aangebrachte nuancering.
Het college kiest voor een positieve insteek en denkt dat besluitpunten 1 en 2 haalbaar zijn. 
De VV denkt dat in meerderheid ook. Het is zeker geen gemakkelijke opgave. Dankzij de 
regionale energiestrategieën ontstaan er iets meer juridische mogelijkheden.
Zij wil op dit moment geen uitspraken doen over het al dan niet meewegen van de prestatie 
van HVC. Het schap heeft daar als aandeelhouder 'punten verdiend'. 
Iedereen die kennisneemt van de RES zal inzien hoeveel werk het opstellen daarvan is 
geweest. Zij stelt zich enigszins voorzichtig op wat betreft de mogelijkheden van de 
organisatie; corona speelt daar ook een rol in.
Een belangrijk leerpunt in dit proces is bestuurlijk omgaan met een transitie. Zij heeft daar 
geen vooropgestelde opvattingen over.
Cases kunnen tot precedenten leiden. Er zal ongetwijfeld een keer iets misgaan. Werken aan 
maatwerk hoort erbij, ook bij het steunen van de ontwikkeling in de regio.

De voorzitter wijst erop dat de voorliggende besluitvorming inhoudt dat de prestatie van 
HVC wordt meegerekend, conform wat daarover in 2018 is besloten. De portefeuillehouder 
heeft gezegd zich over voortzetting van deze staande afspraak te willen beraden. 
Hij vraagt de heren Schols en Revet om een stemverklaring af te leggen.

De heer Schols deelt mee dat 50PLUS in reactie op de woorden van de portefeuillehouder 
heeft besloten voor het besluit te stemmen. Hij zal de ontwikkeling kritisch in de gaten 
houden, gezien het fundamenteel-technische aspect van de energieopwekking. Hij steunt het 
amendement en de moties niet.

De heer Revet verduidelijkt dat hij voorstander is van de energietransitie maar tevens van 
mening is dat de inzet daarop proportioneel moet zijn. Hij gaat akkoord met de moties en het 
amendement.

Zonder hoofdelijke stemming neemt de VV het amendement over aquathermie aan. De heer 
Schols wordt geacht tegen te hebben gestemd.
Zonder hoofdelijke stemming neemt de VV de motie over energieneutraliteit aan. De heer 
Schols wordt geacht tegen te hebben gestemd.
Zonder hoofdelijke stemming neemt de VV de motie over aquathermie aan. De heer Schols 
wordt geacht tegen te hebben gestemd.

Zonder hoofdelijke stemming stelt de VV het geamendeerde besluit vast.

05.15 Keur en uitvoeringsregels 2020
De heer Van der Sande neemt deze portefeuille waar en draagt daarom het voorzitterschap 
voor de duur van dit agendapunt over aan de heer Langeslag.
Mevrouw Corbey deelt mee dat de PvdA op grond van de toelichting kan instemmen met het 
voorstel. Haar fractie stelt voor om over een jaar na te gaan of de voorgenomen wijzigingen 
in de opstelling van Rijnland in de praktijk tot uiting komen en welke consequenties dat 
heeft.
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Mevrouw Willemse vraagt of de keur mogelijk in de knel kan komen met de oever-
verdediging of de Omgevingswet.
De heer Knapp sluit zich aan bij het verzoek van de PvdA.
De heer Van der Sande antwoordt dat de keur niet in de knel komt met de oeververdediging 
of de Omgevingswet. De keur kan altijd naar aanleiding van opgedane ervaringen worden 
aangepast.
Hij kan zich vinden in een evaluatie binnen een periode van een jaar tot anderhalf jaar, om na 
te kunnen gaan of de wijzigingen hebben geleid tot wat daarmee werd beoogd (toezegging). 
Die termijn past waarschijnlijk ook goed bij de voorbereidingen op de nieuwe 
Omgevingswet. 

De heer Van Dijk merkt op dat volgend jaar een nieuwe waterschapsverordening moet zijn 
vastgesteld. Als de evaluatie daarna plaatsvindt, moet die verordening kort daarna mogelijk 
weer worden gewijzigd.

De heer Revet veronderstelt dat de nieuwe keur in de citeerregel als keur 2020 moet worden 
aangemerkt. Zie hoofdstuk 6.

De heer Van der Sande is van mening dat wat er staat juist is. Hij verwacht dat er voldoende 
ruimte zal zijn om de planning van een jaar tot anderhalf jaar aan te houden. Als het moet, zal 
de evaluatie worden vervroegd, indien mogelijk.

Zonder hoofdelijke stemming stelt de VV het voorstel vast.

  T

05.14 Uitvoeringskrediet renovatie zuiveringskring Nieuwveen
Mevrouw Fierens herinnert aan de in de commissie gevoerde discussie over het onderdeel 
zonneweide, die ook raakt aan de zojuist gevoerde discussie over de energietransitie. Zij wil 
daarom besluitpunt 2, over de zonneweide, terugnemen om daar later in die context op terug 
te komen.

De heer Van Dijk stelt dit voorstel op prijs. Hij licht toe dat Water Natuurlijk graag voor 
duurzaam kiest, maar ook oog heeft voor de manier waarop dat gebeurt. Zijn alle opties 
voldoende onderzocht? Zijn fractie kiest niet voor het kappen van bomen of het opofferen 
van goede agrarische grond als elders parkeerplekken, asfalt of daken kunnen worden benut. 

Mevrouw Corbey deelt mee dat het terugtrrekken van besluitpunt 2 ertoe leidt dat het 
geplande amendement vervalt. Zij beveelt aan kennis te nemen van de toelichting omdat 
daarin de keuzes van de fracties die het amendement hebben voorbereid, worden 
beargumenteerd.

De voorzitter licht nogmaals toe dat het college alleen kan voorstellen om een besluit of 
besluitpunt te schrappen. De VV beslist.
De heer Knapp deelt mee dat de VVD instemt met het kredietvoorstel en met het voorstel 
om besluitpunt 2 te schrappen.

Mevrouw Willemse sluit zich aan bij de woorden van de vorige spreker. Zij deelt mee dat 
A&B achter de inhoud van het amendement staat.

De heer Van Geest deelt mee dat de AWP de strekking van het amendement steunt. Zijn 
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fractie is het eens met intrekking van het besluitpunt en hoort graag waar de overwegingen 
van het college toe leiden.
Mevrouw Boomsma heeft in de commissie gesproken over de keus tussen chemisch en 
biologisch reinigen. Zij heeft voorgesteld om na te gaan wat de uitkomst is van het toepassen 
van de milieukostenindicator (MKI), waarin de kosten voor de hele levensduur van een 
product of proces voor initiatiefnemer en de omgeving worden meegewogen. In de nota van 
toelichting staat dat de mogelijkheid is bezien om de MKI toe te passen, maar dat die niet 
goed aansluit op de zuiveringsketen en dat daar bij de Unie naar wordt gekeken. Zij hoort 
graag van de portefeuillehouder welke stappen Rijnland zelf op dat gebied heeft gezet.
De PvdD is voorstander van energieopwekking met behulp van zonneweides maar ziet graag 
dat een win-winoplossing wordt gevonden, dus dat én energie wordt opgewekt én de 
biodiversiteit wordt bevorderd.

De heer De Mooij deelt mee dat het CDA instemt met het kredietvoorstel en met het voorstel 
om besluitpunt 2 te schrappen.

Mevrouw Fierens licht toe dat de 'bibliotheek' die wordt gebruikt binnen MKI niet volledig 
past bij de instrumenten die binnen Rijnland worden gehanteerd. De grondgedachte wordt in 
huis wel toegepast, ook met behulp van andere methodieken. Aan de Unie is gevraagd, ook 
door andere waterschappen, om na te gaan of MKI breder toepasbaar kan worden gemaakt.
Er is een juridisch verschil in mogelijkheden op eigen of andermans terrein, omdat Rijnland 
in het laatste geval aan bestemmingsplanprocedures vastzit.

De heer Van Geest wijst erop dat ook op eigen grond een bestemming rust die niet zonder 
procedure kan worden gewijzigd. Een parkeerterrein kan niet zomaar worden ingericht als 
zonneweide.

De heer Van Dijk wijst erop dat ook een grondgebruiker een verzoek tot wijziging van het 
bestemmingsplan kan indienen. Dat kan even duren, maar dat zou zijns inziens het indienen 
van dat verzoek niet in de weg moeten staan.

Mevrouw Fierens heeft niet gezegd dat Rijnland op eigen terrein geen procedure hoeft te 
doorlopen. Op eigen terrein heeft Rijnland meer mogelijkheden en duren procedures 
daardoor ook korter.

Zonder hoofdelijke stemming stelt de VV besluitpunt 1a en 1b van het voorstel vast.
Zonder hoofdelijke stemming besluit de VV besluitpunt 2 van het voorstel te schrappen.

4b.05.11 Kernwaarden
De heer Van der Sande is portefeuillehouder van dit onderwerp en draagt daarom het 
voorzitterschap voor de duur van dit agendapunt over aan de heer Langeslag.
Mevrouw Boomsma begrijpt dat de kernwaarden dienen als toezichtskader, met transparante 
besluitvorming als doel. Als dat zo is, mist zij de vervolgstap, namelijk de wijze waarop de 
kernwaarden terugreflecteren in de bestuurlijke voorstellen. Gezien de discussie over de 
kwaliteit van de bestuurlijke voorstellen wil zij de kernwaarden daarbij betrekken.
De circulaire over kernwaarden is in haar ogen smal. Er staat niets in over energie, noch over 
biodiversiteit, terwijl dat highlights zijn die door de VV zijn vastgesteld. Hoe verhouden de 
kernwaarden zich tot de highlights? 
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De heer Stolk ziet dat van de twee wijzingingsvoorstellen die in BOD naar voren zijn 
gebracht er één door het college is overgenomen. Het tweede voorstel heeft van doen met 
circulaire economie. Hij ziet circulaire economie als een beperkter en modieuzer begrip dan 
duurzaamheid en pleit er daarom voor om duurzaamheid als kernwaarde op te nemen. Zijn 
fractie heeft daarbij ook overwogen dat Rijnland zelf weinig circulair kan zijn, behalve dan 
in zijn rol als opdrachtgever.
Om de kernwaarden echt te laten leven stelt de PvdA voor om die in de commissies terug te 
laten komen, bijvoorbeeld in de vorm van een discussie over de vertaling daarvan in 
programma's en begroting. 

De heer Revet acht het een stap te ver dat 'het college en de ambtelijke organisatie de 
methodiek nader uitwerken waarna het college de risicomatrix vaststelt'. In zijn optiek stelt 
de VV die matrix vast en voert het college die uit.

Mevrouw Dewkalie deelt mee dat Water Natuurlijk de inbreng van mevrouw Boomsma 
steunt. De uitwerking van de kernwaarden kan in de commissies of op andere wijze 
plaatsvinden. Zij wil ook dat de kernwaarden als meetlat in de VV-voorstellen terugkomen. 
Een toets op punten als de betrokkenheid van omwonenden en duurzaamheid zou standaard 
moeten plaatsvinden; dat past ook in het proces van kwaliteitsverbetering van de voorstellen.

De heer J. de Vries merkt op dat op dit moment in aanbestedingen de term 'duurzaamheid' 
veelal wordt vervangen door 'circulair'. Hij verwacht, met de PvdA, dat de term 'duurzaam-
heid' duurzamer zal blijken te zijn dan 'circulair' en heeft daarom ook voorkeur voor die 
omschrijving.
Hij is het eens met de opmerking dat het voor de beleving van kernwaarden van belang is dat 
zij regelmatig onder de aandacht komen.

De heer Van der Sande herinnert eraan dat na de bespreking in de commissie de wijziging 
van 'bedrijfswaarden' in 'kernwaarden' is overgenomen en 'goed bestuur' is toegevoegd. Het 
college heeft besloten om aan te sluiten op het idioom in het coalitieakkoord, waarin wordt 
gesproken over circulair. Er is geen ideële voorkeur; als de VV kiest voor de term 
'duurzaamheid' dan is daar geen bezwaar tegen.
Een halfjaar geleden heeft de VV het afwegingskader schuldpositie en financiële gezondheid  
vastgesteld, met daarin het criterium maatschappelijk rendement. Wat nu voorligt is een 
hulpmiddel. De VV stelt dat vast en vervolgens stelt het college een risicomatrix op – 
uiteraard zal de VV daarvan in kennis worden gesteld – waarmee de organisatie aan de slag 
gaat om voorstellen, met name de investeringen, in het gelid te zetten. De VV ziet dat terug 
op het moment dat de voorstellen in het MJP en de begroting in beeld komen. Zijns inziens is 
dat de juiste manier om dit 'levend' te houden.

De heer Démoed hoort dat meerdere leden de behoefte hebben om dit stuk in andere 
vakcommissies dan BOD te bespreken. Hij stelt voor nu niet te besluiten en het eerst de 
ronde te laten maken. Waarschijnlijk kan het dan in de volgende VV breed gedragen worden 
vastgesteld.

De heer J. de Vries deelt mee dat A&B opteert voor het begrip duurzaamheid. Is dat zo 
breed dat alle elementen die deel uitmaken van het beleid daaronder worden verstaan? 

Mevrouw Boomsma weet niet precies wat de zwaarte en waarde is van de kernwaarden. Als 
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zij alleen worden toegepast bij de toetsing van financiële stukken lijkt het een soort papieren 
exercitie te zijn. Zij denkt meer aan door de organisatie geformuleerde waarden die 
medewerkers steunen in hun handelen. Zij steunt het procesvoorstel van de heer Démoed.

Mevrouw Dewkalie steunt het procesvoorstel van de heer Démoed. Zij wil biodiversiteit 
onderbrengen in de definitie van duurzaamheid. In het huidige kader komt dat niet tot uiting.
Daarnaast wil ook zij spreken over de positie van dit begrippenkader ten opzichte van andere 
systemen.

De heer Stolk deelt mee dat de PvdA ook kiest voor 'duurzaamheid', op grond van de 
argumenten die de heer De Vries aanvoerde. Kernwaarden dienen lang mee te gaan. 
Biodiversiteit valt wat zijn fractie betreft onder duurzaamheid. 
Hij heeft er geen bezwaar tegen om het besluit vast te stellen. Het college stelt namelijk 
vervolgens een risicomatrix op, en die kan in de ronde langs de commissies naar het inzicht 
van de VV worden aangepast.
Hij is van mening dat ook bij beleidsstukken kort kan worden omschreven welke 
kernwaarden van toepassing zijn.

De heer Knapp deelt mee dat de VVD zich aansluit bij de voorkeur voor de term 
duurzaamheid en bij het procesvoorstel van de heer Démoed.

De heer Van der Sande ziet de vervanging van het woord 'bedrijfswaarden' door 
'kernwaarden' als verwarrend. Strekking en positie van het document lijken daardoor te zijn 
veranderd. 
Twee jaar geleden heeft de toenmalige Rekenkamercommissie voorgesteld bedrijfswaarden 
vast te stellen, om 'een toepasbare methodiek te geven voor het beoordelen van risico's en het 
prioriteren van werkzaamheden en dat bestuurlijk vast te stellen'. Dat is het doel.
Zoals eerder gesteld, de VV heeft een half jaar geleden het afwegingskader schuldpositie en 
financiële gezondheid  vastgelegd, alsook het criterium 'maatschappelijk rendement'. Het is 
uitdrukkelijk niet de bedoeling om het voorliggende document daarboven te plaatsen. Hij 
krijgt de indruk dat sommige leden wel in die richting denken. Dit document is niet bedoeld 
als concurrerend afwegingskader.
Hij stelt voor het stuk terug te nemen voor overleg in het college.

De heer Revet steunt de dijkgraaf. Hij stelt voor de kernwaarden vast te stellen en dan bij de 
uitwerking verder te spreken. Het gaat om een semantische discussie. 

De wnd. voorzitter maakt uit non-verbale reacties van leden op dat dit voorstel te weinig 
draagvlak heeft.

De heer Stolk sluit zich aan bij het voorstel van de portefeuillehouder. Dit is een onderwerp 
dat VV-breed moet worden gedragen.

Zonder hoofdelijke stemming besluit de VV dat het voorstel wordt teruggetrokken en na 
aanpassing opnieuw aan commissies en VV zal worden aangeboden.

6. Memo baggeren tijdens Flora- & Faunaseizoen
De heer Van der Kaap wijst erop dat de oorzaak van de achterstand is gelegen in de door 
mensen in het milieu gebrachte vervuiling. Nu dreigt dat de gevolgen daarvan op vogels en 
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vissen worden afgewenteld door in het broedseizoen te gaan baggeren. Het spreekwoord is 
nog altijd dat wie zijn billen brandt zelf op de blaren moet zitten.
In de nota staat dat maatregelen worden getroffen om de effecten te verzachten, maar daarbij 
is alleen sprake van beheersen en niet van het uitsluiten van risico's. Hij heeft daar 
onvoldoende vertrouwen in. Een beetje slecht is nog steeds slecht.
Hij vraagt om nu te stoppen met baggeren en het werk na het broedseizoen te hervatten.

Mevrouw Stoop vraagt of dit bij hoge uitzondering gebeurt of dat het college dit ziet als een 
pilot voor volgende jaren.

Mevrouw Dewkalie deelt mee dat Water Natuurlijk geen voorstander is van baggeren tijdens 
het groei- en bloeiseizoen. Het lijkt erop dat dat vorig jaar ook al plaatsvond. 
In deze periode baggeren is toegestaan als dat urgent is. De gegeven argumenten zijn niet erg 
helder. Eerder beginnen en eerder stoppen gaat ten koste van flora en fauna. Er zou kennis 
wegvallen in de organisatie – en daarom moet dit gebeuren, ten koste van flora en fauna. Zij 
vraagt de urgentie duidelijker te omschrijven.
Op welke locaties vindt dit plaats? Zij wil dat als VV-lid weten. Worden belanghebbenden 
benaderd, en zo ja, door wie?
Het probleem bij PFAS was het vinden van depots. Zijn die er nu opeens wel?
Als het juist is dat dit voor het tweede jaar achter elkaar plaatsvindt, ontvangt zij graag de 
toezegging dat de VV wordt geïnformeerd over de opbrengst. Haar fractie wil dat dit alleen 
gebeurt als het noodzakelijk is. 
Hoe actief wordt er gemonitord? Wordt het werk gestopt als een nest wordt ontdekt? Heeft 
een interne of externe ecoloog dat ook gedaan? Is het nodig vergunningen aan te vragen in 
het kader van de natuurbescherming? Hoe wordt er gecommuniceerd?

De heer J. de Vries wil een tegengeluid laten horen. Door wel te baggeren, verbetert de 
doorstroming van het water naar de gemalen. Op tal van plekken is in de afgelopen jaren 
enorme economische schade geleden doordat het water niet goed werd afgevoerd. Hij heeft 
dat in tien jaar tijd persoonlijk drie keer meegemaakt. Om herhaling te voorkomen is de 
urgentie van het baggeren groot. Flora en fauna vormen voor A&B geen wegschrijfbare post, 
maar als baggeren noodzakelijk is, moet het gebeuren. Dat is zeker het geval als er niet voor 
'droge voeten' kan worden gezorgd. Zijn fractie staat voor dat er wordt doorgegaan, onder 
toepassing van de genoemde maatregelen.

Mevrouw Dewkalie wijst erop dat het broedseizoen een kort deel van het jaar beslaat. Het 
overige deel kan er wel voluit worden gebaggerd. Daarom is er een wet die baggeren in het 
broedseizoen verbiedt en alleen in urgente gevallen toestaat. Zij vraagt het college wat die 
urgentie is.

De heer Langeslag voelt zich in deze tijd een soort koorddanser. Er moet een achterstand in 
het baggerprogramma worden ingehaald en de VV heeft het college aangespoord om daar 
haast mee te maken en gezegd dat die niet verder mag oplopen. De urgentie is erin gelegen 
dat het watersysteem op orde moet worden gebracht. Baggeren heeft een positieve invloed op 
de waterkwaliteit en dus op flora en fauna. Omwonenden komen met klachten over 
stankoverlast en vragen waneer er eindelijk een keer wordt gebaggeerd.
Een volgend argument is dat is gevraagd om niet zuinig te zijn in de opdrachtverstrekking 
om in dit coronatijdperk een bijdrage te leveren aan het aan de gang houden van het bedrijfs-
leven.
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Er is geprobeerd het werk te omkleden met een aantal goede beheersmaatregelen om de 
risico's te beperken. Het is waar dat dat niet hetzelfde is als het uitsluiten van risico's. De 
interne ecoloog en externe ecologen kijken daarin mee.
Aan gemeenten en omwonenden is verzocht om het schap te attenderen op bijvoorbeeld 
nesten van broedende vogels en er wordt geprobeerd die signalen mee te nemen.
Het schap communiceert over het baggeren; in een aantal gevallen samen met een gemeente, 
als die de opdrachtgevende partij is. De aannemers vervullen daarin ook een rol.
In de organisatie is het initiatief genomen om vorig jaar, toen bij uitzondering wat is gedaan, 
en dit jaar te voorzien van een grondige evaluatie. Het college zal die ter beschikking stellen 
aan de VV (toezegging). Hij hoopt dat daaruit zal blijken dat de doelen zijn bereikt en de 
opdrachten zijn uitgevoerd en dat de schade aan flora en fauna zo klein mogelijk en hopelijk 
nihil is.

De heer Van der Kaap begrijpt dat een achterstand moet worden ingehaald, maar dat mag 
niet in het broedseizoen. De inspanningen daarvoor en daarna kunnen wel worden verdub-
beld. Hij heeft berichten ontvangen over vernielde zwanennesten in de Oostvlietpolder. De 
genoemde controle kan niet waterdicht zijn.

Mevrouw Stoop vraagt haar eerdere vraag te beantwoorden: is dit een pilot voor de 
toekomst?

Mevrouw Dewkalie mist in de beantwoording een opgave van de locaties en een reactie op 
haar vraag over de depots.

De heer Langeslag heeft gezegd dat in 2019 bij uitzondering wat is gedaan. Het college wil 
tijdens het broedseizoen zo min mogelijk en bij voorkeur niet baggeren. Het is een 
uitzondering, niet de regel.
Er wordt overwegend in de Haarlemmermeer gebaggerd, en ook in de buurt van Haarlem en 
Ter Aar, omdat in die gebieden door de aanwezigheid van PFAS achterstanden zijn ontstaan.
Zo mogelijk wordt de bagger op de kant gezet. Het is lastig om depotruimte in de 
Haarlemmermeer te vinden, maar de huidige hoeveelheden kunnen worden ondergebracht.

De voorzitter stelt vast dat de toezegging is gedaan dat de evaluatie van dit en vorig seizoen 
aan de VV wordt verstrekt.

  
 T

7. NOTULEN VAN DE VV-VERGADERING 29 januari 2020
De notulen van de openbare en van de besloten vergadering worden ongewijzigd 
goedgekeurd. 
De toezeggingenlijst wordt ongewijzigd goedgekeurd.

8. Rondvraag
De heer Van Dijk las in Trouw een artikel over bloemrijke dijken, waarin werd vermeld dat 
diep wortelende en watervasthoudende planten bijdragen aan de stabiliteit van een dijk. Past 
Rijnland die kennis toe?
De Unie biedt een roadshow aan over de herziening van het belastingstelsel. Is het college 
voornemens daar gebruik van te maken?

Mevrouw Van Steensel deelt mee dat de kennis die in het artikel in Trouw wordt beschreven 
binnen Rijnland in overleg met betrokkenen wordt toegepast. Er wordt daarbij ook gelet op 
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punten als bij-vriendelijkheid.

De heer Kastelein wil de roadshow uitnodigen nadat de coronamaatregelen verregaand zijn 
verlicht. Hij denkt daarbij aan het najaar. Hij hoopt dat de discussie over de inrichting van het 
stelsel dan ook verder is gevorderd.

De heer Schols vraagt zijn fractie te betrekken bij het voorbereiden van moties en 
amendementen.
De voorzitter beschouwt dit als een oproep aan de leden.

Mevrouw Boomsma komt op sociale media regelmatig een oproep van waterschappen en 
drinkwaterbedrijven tegen om in verband met de droogte het waterbeheer fundamenteel te 
veranderen. De boodschap is vooral dat waterverspilling in huishoudens en landbouw moet 
worden tegengegaan. Heeft Rijnland dit manifest medeondertekend? Op welke manier wordt 
de VV hierin meegenomen?
Haar tweede verzoek is aan de VV-leden gericht. Er worden de laatste tijd veel verzoeken 
voor kredieten voor nieuwbouw in de waterketen voorgelegd. Een element dat in 
aanbestedingen kan worden opgenomen is de CO2-prestatieladder, die een indicatie geeft van 
energiegebruik en -besparing, om te beginnen binnen de eigen instelling maar in tweede 
instantie ook bij aannemers en onderaannemers. 
Zij wil met de andere fracties bespreken of zij zich kunnen vinden in certificering van 
Rijnland voor die ladder. Duurzaamheid kan daarmee transparanter en concreter worden 
gemaakt.

De voorzitter deelt mee dat de oproep een initiatief is van de Unie van Waterschappen en 
Vewin. 

Mevrouw Fierens heeft daarover op dit moment geen nadere informatie voorhanden. Zij 
komt hierop terug. De CO2-prestatieladder is een interessante tool. Zij ziet een eventueel 
initiatief vanuit de VV graag tegemoet en is bereid aan de voorbereiding mee te werken.

Mevrouw Stoop vraagt of en op welke wijze Rijnland inspeelt op de huidige droogte. Is het 
zomerpeil bijvoorbeeld eerder ingesteld om te voorkomen dat kostbaar water wordt 
weggepompt? Wordt het geen tijd om een aanpak integraal te bespreken? Dit is het derde 
droge jaar op rij. 

De voorzitter wijst erop dat de zomermonitor veel informatie bevat.
Het is de heer Langeslag niet bekend of een afwijkend datum voor het instellen van het 
zomerpeil is gehanteerd. De afdeling peilbeheer volgt de ontwikkelingen in weer en 
waterstanden nauwgezet en anticipeert en reageert daar zo goed mogelijk op. De zomer-
monitor is wat dat betreft een waardevolle bron van informatie.
De conceptnota peilbeheer zal voor de eerstvolgende commissievergadering wordt 
geagendeerd (toezegging).

Mevrouw Dewkalie heeft ervaren dat gemeenten soepel omgaan met het uitstellen dan wel 
kwijtschelden van belasting in deze crisistijd. Omdat hulporganisaties op dit moment niet aan 
huis komen en sommige burgers niet digitaal vaardig zijn, kunnen zij kwijtschelding niet 
digitaal aanvragen. Wil het college in contact treden met de BSGR om te bevorderen dat 
aanvragen ook anders dan digitaal mogen worden ingediend? 

 T
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De heer Kastelein heeft de BSGR benaderd om te vragen hoe men omgaat met 
kwijtschelding. De reguliere termijn is drie maanden. Hem is gemeld dat men in bijzondere 
situaties, dus ook in deze coronatijd, nagaat hoe cliënten kunnen worden geholpen. De 
aanvraag moet worden gedaan en BSGR moet rekening houden met privacyaspecten. Hij kan 
niet op individuele gevallen ingaan.

De heer Knapp dient een motie van dankbaarheid in, gericht aan alle werknemers van het 
Hoogheemraadschap van Rijnland.

Motie van dankbaarheid aan alle medewerkers van Rijnland

De verenigde vergadering van het Hoogheemraadschap van Rijnland, in vergadering bijeen op woensdag 13 mei 
2020, 

Constaterende dat:
- De uitbraak van de coronacrisis een zware wissel heeft getrokken op de dagelijkse werkzaamheden van 

alle collega's van Rijnland;
Overwegende dat:

- De organisatie in deze omstandigheden desondanks grote flexibiliteit, toewijding en betrokkenheid heeft 
getoond;

Dictum:
Spreekt haar grote dankbaarheid uit aan alle collega's van Rijnland en roept het College van Dijkgraaf en 
Hoogheemraden op om namens de Verenigde Vergadering alle collega's op passende wijze te danken voor de 
geleverde inspanningen;

En gaat over tot de orde van de dag.

w.g.,
Alle fractievoorzitters VV

Mevrouw Middendorp bedankt de indieners voor de motie, die binnen de organisatie zeker 
zeer zal worden gewaardeerd. Zij zal in overleg met de dijkgraaf treden over de invulling van 
de orpoep. Zij heeft niet eerder meegemaakt dat een bestuur zijn organisatie zo uitgesproken 
waardeerde.
De VV neemt de motie bij acclamatie aan.

 

9. Sluiting
De voorzitter sluit de vergadering om 17.45 uur.

Vastgesteld, 24 juni 2020.

R.A.M. van der Sande
dijkgraaf

M. Middendorp,
secretaris


